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Nové slovo 
Partizánskej Ľupče 

OO 

1/2015 
Ročník 21 

 

Aj keď sa ešte niekde drží sneh, pomaly prichádza jar. Teplé slnečné lúče vyťahujú zo zeme hlávky 

kvietkov. Snežienky a bahniatka už rozkvitajú, v záhradách sa čoskoro rozvoňajú žlté narcisy 

a pestrofarebné tulipány, vtáčiky v korunách stromov svojím štebotaním ohlasujú príchod jarných dní. 

Všetci sa tešíme, že zima ustupuje a jar sa hlási o slovo. Začína veľké,  jarné upratovanie. Berieme do rúk 

handry, metly, lopaty a dávame naše okolie do poriadku. Sneh odkryl smeti a odpad, ktoré boli 

porozhadzované  v okolí našich domov a na verejných priestranstvách. Hoci sú po obci rozmiestnené 

kontajnery, jednoduchšie je vysypať papiere, sklo a smeti na breh potoka.  Všetkým by malo záležať na 

tom, aby sme mali všade poriadok a naša obec bola pekná, čistá.   

Každý by si mal skrášliť svoju záhradku, vysadiť v nej kvietky, stromčeky a kríčky, ktoré spríjemnia 

životné prostredie. Okná, balkóny našich domov a bytov by mali zdobiť črepníky plné pestrofarebných 

kvetov. 

Blížia sa aj sviatky jari - veľkonočné sviatky, na ktoré sa musíme náležite pripraviť. Zimné dni sa 

končia a slniečko čoraz s väčšou intenzitou zohrieva zem. Teplé lúče zohrievajú aj naše srdcia, prinášajú 

radosť a pohodu do každej domácnosti.                    Anna  Jacková, šéfredaktorka 

 

 

Preveselé sviatky jari, slnko v každej jednej tvári.  

Bystré nohy, svižný korbáč, šunku, chlebík ba aj koláč.  

Trošku kriku, šťastia moc, skrátka krásnu Veľkú noc. 

Želá redakčná rada.  

JARNÉ PREBÚDZANIE 
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Na nové volebné štvorročné obdobie sme si zvolili deväť poslancov, ktorí budú rozhodovať o základných 

otázkach života našej obce. Svojim sľubom potvrdili, že budú svedomito a riadne plniť svoje povinnosti, 

ochraňovať záujmy občana a dodržiavať zákony a ostatné právne predpisy.  

Okrem šiestim staronovým poslancom, sme prejavili dôveru aj dvom novým, ktorí ešte v 

obecnom zastupiteľstve nezasadali. Schádzať by sa mali podľa potreby, minimálne však raz za tri mesiace. 

Medzi vyhradené práva obecného zastupiteľstva patrí predovšetkým schvaľovanie  úkonov týkajúcich sa 

majetku obce, majú právo kontrolovať hospodárenie s ním, budú schvaľovať rozpočet, kontrolovať jeho 

čerpanie, rozhodovať o prijatí úverov alebo pôžičiek, rozhodovať o zavedení a zrušení miestnej dane alebo 

miestneho poplatku, schvaľovať potrebné dohody,  určovať  organizáciu obecného úradu, či určovať plat 

starostu obce a hlavného kontrolóra, ale predovšetkým hájiť záujmy občanov Partizánskej Ľupče.   

Sú to veľmi dôležité úlohy a zostáva nám len veriť, že svojou slušnosťou, morálnosťou a ústretovosťou 

budú otvorení pre riešenie mnohých  problémov, týkajúcich sa našej obce a jej obyvateľov.   

 

 Július Sokol 

 55. ročný ekonóm, ženatý, otec dvoch detí, 

 zástupca starostu obce, poslanec, člen obecnej rady,  

 má dozor nad všetkými komisiami, 

 volebný obvod : od RD č. 200 Katarína Kúkolová smerom 

k RD č. 225 Ľubomír Tomčík, ďalej ulica od Pizza JUMI po 

RD č. 231 Pavol Sliacky    

 telefón : 0915 871 113 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 

„Svoju činnosť poslanca a teraz  aj zástupcu starostu mám záujem 

vykonávať v prospech obce a spoluobčanov ako v minulosti, snažiť sa 

riešiť  problémy občanov v maximálnej miere k ich spokojnosti. 

Dôsledne plniť a zabezpečovať úlohy v zmysle Plánu hospodárskeho 

a sociálneho  rozvoja obce Partizánska Ľupča“. 
 

 

Mgr. Petra Benčová 

 25. ročná advokátska koncipientka, slobodná, 

 poslankyňa, členka obecnej rady, predsedníčka komisie pre 

verejný poriadok, 

 volebný obvod : od RD č.91 Mária Bánertová po RD č. 188 

Elena Michníková a ulica Priečny riadok 

 telefón : 0949 738 764 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 
Ako poslankyňa si úprimne  želám, aby naša obec bola skutočne pekným 

a moderným miestom pre život. Cieľom a prioritou volebného obdobia je 

z môjho hľadiska: 

- užšia spolupráca zvolených poslancov s obyvateľmi obce a dosiahnutie 

aktívneho záujmu zo strany obyvateľov obce o veci verejné, 

-  transparentnosť (efektivita nákupov, informovanie o hospodárení obce, 

otvorená komunikácia s občanmi), 
  

 

ROZHODOVAŤ BUDÚ DEVIATI POSLANCI 

-  využitie možnosti financovania z eurofondov v programovom období 2014-2020, 

- vybudovanie detského ihriska a podpora mladých rodín, 

-  podpora športu, záujmových športových aktivít a budovanie športovísk, 

-  zapojenie mladých obyvateľov obce do dobrovoľníckych aktivít obce, 

-  rozvoj cestovného ruchu (zriadenie trvalej expozície „Pamätná izba“, zriadenie informačného centra obce  a iné). 
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Stanislav Sekan 

 44. ročný mechanik strojov, ženatý, otec dvoch detí, 

 poslanec, predseda sociálnej komisie, 

 volebný obvod : od RD č. 233 Milan Šuhajda po RD č. 287 

Gabriela Probierová 

 telefón : 0908 273 139 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 

     „Hlavne zodpovedným prístupom v plnení si svojich povinností ako 

poslanca OZ a predsedu sociálnej komisie. Tým, že mi občania vo 

voľbách do OZ už druhýkrát vyjadrili podporu, nechcem ich sklamať. 

Budem vždy podporovať rozhodnutia, ktoré pomôžu zveľadiť našu 

obec,  vzdelávanie v obci (ZŠ s MŠ), šport. Dúfam, že sa v budúcnosti 

podarí do obce prilákať aj nových obyvateľov. Či už ako 

individuálnych stavebníkov alebo do obecných nájomných bytov. Teší 

ma, že sa dokončieva dom sociálnych služieb a do budúcnosti sa 

pripravuje odkanalizovanie obce. Na záver poviem len toľko, že všetko 

sa snažím robiť tak, aby som sa nemusel za svoje rozhodnutia hanbiť“. 
 

 

Pavol Dvorský 

 45. ročný, remenár, ženatý, otec dvoch detí, 

 poslanec, predseda kultúrnej komisie 

 volebný obvod : od RD č. 488Jozef Zvara po evanjelický 

farský úrad, ďalej ulica smerom na Teheleň. 

 telefón : 0908 259 650 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 

„Medzi najdôležitejšie a najnutnejšie považujeme pomôcť spoločnými 

silami v obci uskutočniť tieto aktivity: 

- opravy ciest, 

- vybudovanie otočky na konci ulice Teheleň, 

- vybudovanie odtokovej šachty pred p. Mišiakom  (dôvod : počas 

dažďov a topenia snehu tam stojí množstvo vody ), 

- vybudovanie miestneho rozhlasu na miestach, kde ho nie je počuť, 

- podpora kultúrnych, spoločenských a športových aktivít a tradičných 

i nových podujatí pre všetky vekové kategórie. 

Budem sa snažiť aktívne pracovať celé 4 roky“. 

 

 

Dušan Adamčiak 

 51. ročný robotník, ženatý, otec troch detí, 

 poslanec, člen obecnej rady, člen sociálnej komisie, 

 volebný obvod : od RD č. 399 Ľudmila Richterová po  RD č. 

336 Martin Čumpelík, od RD č. 634 MUDr. Jaroslav Janíček 

po RD č. 645 Ľubomír Frič 

 telefón : 0915 871 083 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 
„ Nakoľko som nemal volebný program, vyjadrím sa aspoň ku svojím 

myšlienkam o zlepšení stavu v obci: 

• Zlepšovať stav ciest a chodníkov. 

• Vytvoriť sieť bezpečných, bezbariérových a atraktívnych peších trás a 

priestorov vrátane bezbariérových verejných inštitúcií. 

* Podporovať stavbu plôch a zariadení pre športovanie ľupčanov, od detí až 

po seniorov.  

To je asi prvoradé čo by som chcel“. 
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Ing. Juraj Kandera 

 31. ročný obchodný zástupca, ženatý, otec syna, 

 poslanec, člen stavebnej komisie, 

 volebný obvod : od RD č. 616 Štefan Balážec po RD č. 626 

Kliment Mojš, ulica Valentka, ulica Kamence. 

 telefón : 0918 520 426 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 
„ Prvoradá pre mňa je výstavba kanalizácie a ČOV, kde je potrebné vynaložiť 

obrovské úsilie, aby sme to v čo najkratšom čase zvládli a hľadali finančné 

zdroje na jej výstavbu, lebo stav životného prostredia je v podstate jediné 

dedičstvo, ktoré tu zanecháme aj pre budúce generácie.   

 

Ing. Martin Sameliak 

 34. ročný podnikateľ, ženatý, otec dvoch detí, 

 poslanec, predseda stavebnej komisie, 

 volebný obvod : od RD č. 1 Slavomír Tkáč po RD č. 83 

rímsko katolícky farský úrad 

 telefón : 0910 972 307 
 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 

“Mojim hlavným cieľom je byť nápomocný pri riešení problémov v 

obci. Za veľmi dôležité považujem tiež informovanosť občanov o 

veciach, ktoré sa dejú v obci. Veľmi veľa občanov nemá predstavu, 

ako funguje obec. Na druhej strane som aj pochopil, že to vedieť ani 

moc nechcú. :-). Tiež by som chcel zlepšiť komunikáciu medzi 

občanmi a obecným úradom, možno nejaké verejné stretnutia, kde by 

sa informovalo čo obec zamýšľa a samozrejme, vypočuť si, čo chcú  

 

 

Ing. Ľubomír Rybák 

 61. ročný štátny zamestnanec, slobodný, 

 poslanec, člen obecnej rady, predseda finančnej komisie, 

 volebný obvod : od RD č. 289 Stanislav Uličný po  BD č. 313 

a ulica Koliesko  

 telefón : 0905 431 602 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 
- priebežne zverejňovať obeh finančných prostriedkov obce aby občania 

vedeli načo boli použité pridelené finančné prostriedky, 

- zvýšiť informovanosť občanov vo veciach verejných,  

- zrealizovanie výstavby domu sociálnych služieb a jeho uvedenie do 

prevádzky, 

 

Chcem byť nápomocný pri hľadaní finančných zdrojov z fondov Európskej únie, ktoré pomôžu zlepšiť kvalitu života 

v našej obci v oblasti kultúry, vzdelávania, športu a životného prostredia.  Nesmieme zabudnúť ani na prípravu 

infraštruktúry pre nové stavebné pozemky a nájomné byty pre mladé rodiny, aby naša obec rástla. Poriadok a čistota 

vedľajších komunikácií  a vyčistené okolie potokov tvoria obraz obce. Podpora organizácií, ktoré v našej obci máme, 

si zaslúži osobitné miesto, lebo organizácie pomáhajú vytvárať kultúrno spoločenský rast. Samozrejme všetky plány 

obmedzujú finančné zdroje, ktorých v dnešnej dobe nie je veľa. Chcem, aby sa naša obec stala transparentnou obcou 

a obcou, kde sa ľudia cítia dobre“. 

 

- zachovať tradíciu konania remeselníckeho jarmoku,  

- podporovať rozvoj kultúrnych a športových aktivít, 

- pravidelne vydávať obecné noviny,  

- pokračovať v dobrej spolupráci so všetkými 

spoločenskými  organizáciami našej obce. 

 

občania. Taktiež by som chcel pomôcť stransparentniť nakladanie s obecnými financiami, nakoľko občania 

vôbec nemajú presné informácie o príjmoch ani výdavkoch na obci. Tiež som si vedomý, že bez vzájomnej 

spolupráce všetkých zúčastnených sa neposunieme ďalej. Naša obec má oveľa viac možností ako sa využíva. 

Možno aj týmto spôsobom by som chcel vyzvať pána  starostu na lepšiu spoluprácu." 
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Ing. Peter Smitek 

 34. ročný podnikateľ, ženatý, otec dvoch detí, 

 poslanec, predseda školskej a športovej komisie 

 volebný obvod : od RD č. 489 Emília Smateková po RD č. 

561 Jaroslav Morava, RD č. 558 a 659. 

 telefón : 0903 735 360 

Ako a čím chcete napĺňať svoj volebný program ? 
„ Mojou hlavnou prioritou je pomôcť  stransparentniť  použitie verejných 

financií, ktoré sa vynakladajú na chod obce a takisto zaktivizovať občanov, 

aby sa zaujímali o dianie v našej obci a dávali podnety na jednotlivé 

problémy. Našou úlohou (starosta a poslanci) by malo byť pomôcť vytvoriť 

podmienky na čo najlepšie nažívanie, vrátane kultúrneho, sociálneho, 

spoločenského a športového života.  

Osobne si myslím, že sa podarilo presadiť niekoľko dobrých nápadov, na druhej strane som toho názoru, že naša 

obec má oveľa väčší potenciál, či už finančný (poplatky zo skládkovania odpadov) alebo strategický svojou polohou, 

ktorý vôbec nie je využitý. Preto prosím dávajte podnety, pýtajte sa! My sme tu pre vás, nie vy pre nás!“ 
 

 

Dňa 7. februára 2015 sa konalo referendum o rodine.  Podľa 

výsledkov je referendum neplatné. Výsledky  zo zápisnice 

okrskovej komisie v obci Partizánska Ľupča sú nasledovné: 

Počet oprávnených občanov zapísaných do zoznamu na 

hlasovanie :               1039 

Počet oprávnených občanov, ktorým sa vydali hlasovacie 

lístky :       218 

Počet odovzdaných hlasovacích lístkov   218 

Počet odovzdaných platných hlasovacích lístkov 217 

Počet odovzdaných neplatných hlasovacích lístkov     1 

Otázka     áno nie 

1. Manželstvo ako zväzok muža  

             a ženy     202 13 

2. Neumožnenie adopcie detí 

             homosexuálom :   194 19 

3. Sexuálna výchova iba so súhlasom 

             detí alebo rodičov   192 21 

 

   

    

    

 

VÝSLEDKY REFERENDA  V OBCI 

Evanjelický a. v. cirkevný zbor v Partizánskej Ľupči v spolupráci s firmou KING Light & Sound, 

s.r.o. Vás srdečne pozýva na Veľkopiatkový filmový večer, ktorý sa bude konať na Veľký piatok 3. 

apríla 2015 v evanjelickom a. v. chráme Božom v Partizánskej Ľupči. Premietanie pre deti "Princ 

egyptský" sa začne o 16,00 hod. a premietanie filmu "Umučenie Krista" sa začne o 18,00 hod. Všetci 

ľudia dobrej vôle, bez rozdielu vierovyznania sú v našom chráme srdečne vítaní. 
 

 

Pondelok:    Partizánska Ľupča 07,00 hod.   Dúbrava  08,00 hod.  
Utorok:    Partizánska Ľupča 07,00 hod.   Dúbrava  08,00 hod.  

Streda:    Partizánska Ľupča 07,00 hod.   Dúbrava  08,00 hod.  

Od pondelka do stredy po ranných Službách Božích bude prisluhovanie Večere Pánovej v domácnostiach chorým 

a bezvládnym. 

Zelený štvrtok:    Dúbrava 17,00 hod. Večera Pánova,    Partizánska Ľupča 18,30 hod.  Večera Pánova 

Veľký piatok:     Dúbrava 09,00 hod.    Partizánska Ľupča 11,00 hod. 

Veľkonočná nedeľa:    Dúbrava 09,00 hod.    Partizánska Ľupča 11,00 hod.  

Veľkonočný pondelok:  Dúbrava 08,00 hod.   Partizánska Ľupča 10,00 hod. 

 

Evanjelické Služby Božie konané počas Tichého týždňa a Veľkonočných sviatkov 2015 
 

Želám všetkým spoluobčanom požehnané veľkonočné sviatky naplnené víťazstvom dobra a lásky vo Vašich životoch, 

pokoj a radosť vo Vašich príbytkoch s nádejou na lepšiu budúcnosť, lebo: „Ani oko nevidelo, ani ucho nepočulo, ani 

do srdca človeku nevstúpilo čo pripravil Boh tým, ktorí Ho milujú...“ 1Kor.2,9.  

       Mgr. Ján Molčan, ev. a.v. zborový farár v Partizánskej Ľupči 

 

https://www.facebook.com/KingLightSound
https://www.facebook.com/KingLightSound
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Uznesenie č.1/2015 zo zasadania Obecného zastupiteľstva Partizánska Ľupča, ktoré sa konalo  

dňa 28.1. 2015 na Obecnom úrade v Partizánskej Ľupči. 

 

 

Poslanci obecného zastupiteľstva na svojom ôsmom zasadnutí dňa 10.12.2014 pod č. 

uznesenia b. 11/2014 naplánovali pre rok 2015 obecné zasadnutia nasledovne: 

28.01.2015 o 17:00         29.07.2015 o 17:00 

25.03.2015 o 17:00         30.09.2015 o 17:00 

27.05.2015 o 17:00         25.11.2015 o 17:00 

V prípade potreby budú presné dátumy zasadnutí aktualizované! Každé zasadnutie obecného 

zastupiteľstva je verejné, preto sa ho môže zúčastniť každý občan, ktorý má o  dianie v obci 

záujem.  
 

Obecné zastupiteľstvo : 

A : S ch v a ľ u j e :  
- Návrhovú komisiu v zložení : Ing. M.Sameliak, Ing. P. Smitek.  

- Overovateľov zápisnice : Stanislav Sekan, Ing. Ľubomír Rybák  

- Starosta určil za zapisovateľku: Bc. Danu Havlanovú. 

- Zmenu programu o doplnený bod – kontrola prijatých uznesení 

- Úpravu rozpočtu obce na základe informácií z finančnej 

komisie o príjmoch a výdavkoch na DSS Karita a to o sumu 115 

200,00 EUR na strane príjmov a taktiež na strane výdavkov.  

- Ing. Annu Klimčíkovú ako audítorku obce a ZŠ s MŠ 

Partizánska Ľupča na obdobie 2014 – 2018.  

- Poslanecké obvody podľa návrhu Ing. Petra Smiteka.  

- Cenu prenájmu pozemku na parkovanie osobných automobilov 

v cene 10EUR/miesto/1rok.  

- Vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra na deň 4.3.2015. 

 - Na základe odporúčania stavebnej komisie spolu podieľať sa 

na prekládke dažďovej kanalizácie na pozemku p. Babušíka.  

- Žiadosť MŠ o finančné prostriedky na záujmové činnosti vo 

výške 1000 € . 

- Žiadosť DHZ o navýšenie finančných prostriedkov na sumu 

8000 EUR . 

- Žiadosť ZO SZTP o finančný príspevok na činnosť vo výške 

200 EUR.  

- Žiadosť ZO SZCH o finančný príspevok vo výške 1000 EUR  

- Žiadosť CVČ Liptovský Mikuláš o finančný príspevok na 5 

žiakov z Part. Ľupče : vo výške 51,30 EUR na jedného žiaka . 

- Žiadosť o predĺženie nájomnej zmluvy na priestor posilňovne v 

Hasičskej zbrojnici do 31.12.2015.  

- Žiadosť Klubu stolného tenisu o finančný príspevok vo výške 

1500EUR . 

- Preposielanie odsúhlasených príspevkov pre organizácie vo 

výške vyššej ako 500EUR na bankový účet organizácie , ktorá 

požiada o príspevok na činnosť . 

- Predaj pozemku KN-E p.č.643 , záhrady o rozlohe 29 m2 pre 

p. Kúkola Ľubomíra a Annu Kúkolovú, obaja trvale bytom Part. 

Ľupča č. 190, kde cena je stanovená 3 EUR/m2 . 

B : B e r i e n a v e d o m i e :  
- Informáciu starostu o nutnosti vytvoriť program rozvoja obce s 

termínom odovzdania do 13.2.2015 

 - Žiadosť PaedDr. Stanislava Žišku , Hradná 23 , Liptovský 

Hrádok o dotáciu na knihu o p. Johane Miloslave Lehotskej s 

tým, že nám zašle jeden výtlačok knihy a až tak OZ rozhodne o 

dotácii na toto knižné dielo. 

 

- Informáciu p. Júliusa Sokola o stave ROEP . 

- Informáciu o pláne spustenia DSS dňa 1.9.2015 a nutnosti 

vykonať výberové konanie na riaditeľa DSS do konca marca a 

registráciu obce ako poskytovateľa sociálnych služieb vo VÚC 

Žilina. 

- Informáciu o nutnosti obstarania technickej vybavenosti DSS. 

- Informáciu o stave Archeoparku Liptovia a Memorande 

o spolupráci.  

- Informáciu o príjmoch zo skládky TKO.  

- Žiadosť p. Dany Hajnal , Malatíny 113/7 o prenájom 

obecných nebytových priestorov.  

- Správu Mgr. Zvarovej , riaditeľky ZŠ s MŠ o výchovno – 

vzdelávacej činnosti. 

C : K o n š t a t u j e : že nasledovné body uznesení 

prijatých na minulých zasadnutiach OZ ostávajú na splnenie :  

- vysporiadanie kúpy resp. prevodu rodinného domu p. Anny 

Zahradníkovej, 

- vybudovanie zvodidiel pri bytovke na vyšnom konci obce pri 

bytovke č. 306,  

- vysypanie chodníkov na cintorín a prístupu na cintorín, 

- oprava schodíkov k potoku Lupčianka,  

- umiestnenie zrkadiel pri križovatkách (SSC),  

- vybudovanie ďalších spomaľovačov v obci,  

- návrh umiestení bude zverejnený na obecnej stránke na 

pripomienkovanie a doplnenie návrhov,  

- bezpečnosť dopravy - odstránenie prekážok pred rodinnými 

domami – vyzvú sa občania. 

D : U k l a d á :  
- Ing. Smitekovi a Ing. Sameliakovi vypracovať návrh 

orientačných tabúľ v obci  

- Mgr. Benčovej vyriešenie problému s neplatičom dane p. 

Maslovou,  dom číslo 129 . 

E : D o p o r u č u j e : starostovi obce  

- osloviť projektanta na vypracovanie projektu na rekonštrukciu 

MŠ v spoluprácu so školskom komisiou, 

- pri tvorbe grafikonu autobusových spojov s  SAD premiestniť 

spoj Ružomberok – Partizánska Ľupča zo 16:00 na 15:50 hod.  

- zabezpečiť osvetlenie obce celú noc počas sviatkov, 

- konať pri dedičskom vysporiadaní domu číslo 438  

Návrhová komisia v zložení :  

Ing. Martin Sameliak, Ing. Peter Smitek  

 

V Partizánskej Ľupči 28.januára 2015 

 

PLÁN ZASADNUTÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

Zmena: Zasadnutie najbližšieho obecného zastupiteľstva je naplánované na 8.4.2015 o 17,00 
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Marec           11.03.          25.03. 

Apríl           08.04.          22.04.     

Máj           06.05.          20.05. 

Jún           03.06.          17.06. 

Júl           01.07.          15.07.          29.07. 

August           12.08.          26.08. 

September           09.09.          23.09. 

Október           07.10.          21.10. 

November           04.11.          18.10. 

December           02.12.          16.12.          30.12. 

Obecné zastupiteľstvo: 
A: S ch v a ľ u j e:  
- Návrhovú komisiu v zložení: Mgr. Petra Benčová, Dušan 

Adamčiak . 

- Overovateľov zápisnice: Ing. Juraj Kandera, Pavol Dvorský.  

- Starosta určil za zapisovateľku: Petru Machovú.  

- Zmenu poradia programu obecného zastupiteľstva a to „Voľba 

kontrolóra obce“ v závere obecného zastupiteľstva  

- Odovzdanie diela „Modernizácia ZŠ s MŠ v Partizánskej Ľupči“ 

do správy ZŠ s MŠ v Partizánskej Ľupči v hodnote 271.640,00 

EUR.  

- Žiadosť ZŠ o poskytnutie priestorov na vybudovanie odstavnej 

spevnenej plochy pred budovou ZŠ s MŠ.  

- Žiadosť ZŠ o poskytnutie finančného príspevku vo výške 

2070,00 EUR na záujmové vzdelávanie detí.  

- Žiadosť ZŠ o poskytnutie finančného príspevku na preplatenie 

štartovacieho balíka pre prváka vo výške 217,60 EUR (12,80 EUR 

na jedného prváka x 17).  

- Žiadosť Základnej organizácie zväzu protifašistických 

bojovníkov o poskytnutie finančného príspevku vo výške 200 

EUR . 

- Žiadosť Oblastného výboru organizácie zväzu protifašistických 

bojovníkov o poskytnutie finančného príspevku na publikáciu 

„Liptovské doliny – II. svetová vojna“ vo výške 100 EUR.  

B: B e r i e n a v e d o m i e:  
- Informáciu Mgr. Petry Benčovej o príprave analýzy v právnej 

veci vysporiadania kúpy, resp. prevodu rodinného domu Anny 

Zahradníkovej. 

- Informáciu Mgr. Petry Benčovej o príprave návrhu na vykonanie 

exekúcie.  

- Informáciu starostu obce o rámcových zmluvách. 

- Informáciu Ing. Petra Smiteka o forme a spôsobe rekonštrukcie 

MŠ a o potrebe vypracovania projektu . 

- Informáciu Ing. Juraja Kanderu o výzvach Programu rozvoja 

vidieka SR 2014-2020.  

- Žiadosť p. Strniska o obstaranie a úhradu územnoplánovacej 

dokumentácie. Obecné zastupiteľstvo sa bude touto otázkou 

zaoberať po doručení písomnej odpovede od p. Strniska . 

- Žiadosť p. Anny Beňovej o potrebe podania žiadosti na VÚC o 

vybudovanie prístupovej cesty a mosta z cesty I. triedy č. 18 na 

dolnú pílu. 

- Žiadosť p. Anny Beňovej o potrebe rozšírenia detského ihriska 

(preliezok) . 

- Žiadosť Mgr. Malvíny Zvarovej o potrebe kontroly 

stromov v areáli priestorov ZŠ s MŠ  

- Informáciu p. Stanislava Sekana o potrebe zmulčovania 

drevín v blízkosti cesty pri rodinnom dome p. Klimáčka. 

Obecné zastupiteľstvo sa bude touto otázkou zaoberať po 

konzultácii s VÚC . 

- Informáciu Ing. Juraja Kanderu o potrebe náteru mosta 

smerom na ulicu do  „Kolieska“. 

- Informáciu p. Júliusa Sokola o stave a priebehu ROEP.  

- Informáciu Ing Juraja Kanderu o potrebe vybudovania 

osvetlenia v lokalite „Kamence“.  

- Informáciu Ing. Juraja Kanderu o plánovaní brigády za 

účelom vyčistenia potoka Ľupčianka. 

- Informáciu starostu obce o nových pracovníčkach na OÚ  

- Informáciu zástupcu starostu o vlastníctve pozemkov po 

ukončenej ROEP (obecné, vo vlastníctve SPF).  

- Informáciu zástupcu starostu o jednaniach s poslancom 

VÚC Ing. Jánom Blcháčom, ako aj pripravovaných 

jednaniach na VÚC ŽSK so županom Ing. Jurajom 

Blanárom a generálnym riaditeľom Ing. I. Fábrym ohľadom 

rekonštrukcie cesty na Železnô.  

C: K o n š t a t u j e: že nasledovné body uznesení 

prijatých na minulých zasadnutiach OZ ostávajú na 

splnenie:  

- vybudovanie zvodidiel pri bytovke na vyšnom konci obce 

pri bytovke č. 306, 

- vysypanie chodníkov na cintorín a prístupu na cintorín,  

- oprava schodíkov do potoka Ľupčianka,  

- umiestnenie zrkadiel pri križovatkách (SSC),  

- vybudovanie ďalších spomaľovačov v obci.  

D: U k l a d á: - na základe návrhu zástupcu starostu obce 

stavebnej komisii predložiť fotodokumentáciu prekážok a 

zábran v okolí miestnych komunikácii v obci v zmysle 

uznesenia č. 6/2014 zo dňa 17.9.2014  

E: D o p o r u č u j e: - starostovi obce konať s VÚC vo 

veci vybudovania prístupovej cesty a mosta z cesty I. triedy 

č. 18 na dolnú pílu  

F: Z v o l i l o: - tajným hlasovaním na funkciu hlavného 

kontrolóra obce (s počtom 5 hlasov): Ing. Katarínu 

Bartekovú.  

Návrhová komisia : Mgr. Petra Benčová , Dušan 

Adamčiak 

V Partizánskej Ľupči 6.3.2015  

 

 

Uznesenie č. 2/2015 zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva Partizánska Ľupča, ktoré sa konalo  

dňa 4. marca 2015 na Obecnom úrade v Partizánskej Ľupči 

HARMONOGRAM VÝVOZU TUHÉHO KOMUNÁLNEHO ODPADU 
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STAVEBNÁ KOMISIA: 

Ing. Sameliak Martin, predseda 

Ing. Kandera Juraj, člen 

Bc. Balážec Ladislav, člen 

Michal Chalupka, člen 

Antolová Renáta, zapisovateľka 

 

 

KULTÚRNA KOMISIA : 

Dvorský Pavol, predseda 

Mráziková Iveta, člen 

Bc. Havlanová Dana, člen 

Bc. Moravová Gabriela, člen 

Mojšová Anna, člen 

Jacková Anna, člen 

Antolová Renáta, zapisovateľka 

 
 

 

Po štúdiu som sa zamestnala v neďalekej spoločnosti, kde pracujem doteraz. Pracujem v Mondi SCP od roku 2006 na 

oddelení účtovníctva a kontrolingu. Prešla som si viacerými sekciami na danom oddelení. Posledný rok a pol som 

participovala na strategickej investícii do výstavby nového regeneračného kotla a pece na vápno, kde som zodpovedná 

za kontroling plánovania zdrojov a následné plnenie nákladov, správne zaradenie do užívania, a veľa iných činností.  

Tým, že som získala funkciu kontrolórky obce, sa v oblasti účtovníctva a kontrolingu opäť posuniem niekam ďalej. 

Očakávam, že rovnako, ako využijem znalosti, ktoré už mám, tak aj získam mnohé ďalšie. Rozšírim si tým obzor 

vedomostí.  Znamená to pre mňa nová výzva. Výzva v získavaní nových znalostí a hlavne v nastavení správneho „time 

managementu“, keďže funkciu kontrolóra budem vykonávať popri zamestnaní.  

Citát od p. Belinskij-ho „ Žiadny človek neprichádza na svet hotový, v definitívne vykryštalizovanej podobe. Vo svojom 

živote – nech je akýkoľvek – sa potom neustále rozvíja, nepretržite dotvára vlastnú osobnosť.“, opäť len potvrdzuje, že 

nové príležitosti na nás čakajú v každom okamihu a človek sa učí celý život 

Na záver by som sa chcela veľmi poďakovať všetkým, ktorí mi dali dôveru ....  

 

 

Poradným orgánom obecného zastupiteľstva sú komisie, preto každý poslanec je zároveň aj 

predsedom, príp. členom zriadených komisií. Ich zloženie samozrejme dopĺňajú  aj naši spoluobčania. 

Komisie nemajú rozhodovaciu právomoc, majú poradnú funkciu, vypracúvajú napr. návrhy, podnety 

a stanoviská na riešenie najdôležitejších otázok života obce, predkladajú návrhy a stanoviská na rokovanie 

obecnej rady a obecného zastupiteľstva. V našej obci pracujú nasledovné komisie :  

OBECNÁ RADA : 

Sokol Július 

Mgr. Benčová Petra 

Adamčiak Dušan 

Ing. Rybák  Ľubomír 
 

FINANČNÁ KOMISIA : 

Ing. Rybák  Ľubomír, predseda 

Ing. Baldovič Vojtech, člen 

Mgr. Migasová Iveta, člen 

Mráziková Iveta, zapisovateľka 
 

SOCIÁLNA KOMISIA : 

Sekan Stanislav, predseda 

Mgr. Záchejová Lucia, člen 

Adamčiak Dušan, člen 

Bc. Havlanová Dana, zapisovateľka 

 

 

 

 

ŠKOLSKÁ , ŠPORTOVÁ KOMISIA : 

Ing. Smitek Peter, predseda 

Mgr. Macáková Lenka, člen 

Bellová Katarína, člen 

Ing. Kráľ Roman, člen 

Peterec Peter, člen 

Mráziková Iveta, zapisovateľka 

 

 

KOMISIA PRE VEREJNÝ 

PORIADOK (KOVP) : 

Mgr. Benčová Petra, predsedníčka 

Pavella Roman, člen 

Rybák Ladislav, člen 

Bc. Havlanová Dana, zapisovateľka 

 

 

 

Na deň 4. marca 2015 Obecné zastupiteľstvo 

v Partizánskej Ľupči  určilo  voľbu hlavného kontrolóra 

obce  pre ďalšie šesťročné obdobie. O post sa uchádzali 

traja záujemcovia, z ktorých víťazkou sa v tajnom 

hlasovaní stala  mladá a ambiciózna občianka našej obce,  

32 ročná Ing. Katarína Barteková.  Želáme jej veľa síl a 

trpezlivosti v napĺňaní tak dôležitej funkcie, ako je 

kontrolór obce. V krátkosti sa nám predstavila : 
Svoj vlastný život opísať, teda seba samého poznať, je vec 

veľmi ťažká. Narodila som sa a aj som vyrastala v Partizánskej 

Ľupči. Vyštudovala som na Vysokej škole ekonomickej v Prahe 

ako aj na Bankovom Inštitúte v Prahe odbor financie 

a účtovníctvo  a získala som titul  Inžinier.  

 

VOĽBA HLAVNÉHO KONTROLÓRA 

 OBCE PARTIZÁNSKA ĽUPČA 

  KOMISIE ZRIADENÉ PRI OBECNOM ÚRADE 
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Na základe podnetov od občanov  týkajúcich sa rýchlej jazdy vodičov po miestnych komunikáciách v obci, 

ako aj jestvujúcich prekážok vedľa miestnych komunikácií, ohrozujúcich bezpečnosť cestnej premávky, kde 

v niektorých prípadoch takmer došlo k haváriám, sa obecné zastupiteľstvo zaoberalo už viackrát na svojich 

zasadnutiach. Na základe týchto skutočností  stavebnej komisii pri OZ v Partizánskej Ľupči bolo  

uzneseniami uložené : 

1. Zdokumentovať  prekážky  na obecných  pozemkoch pri ceste III. triedy, ktorá vedie cez obec a pri 

miestnych komunikáciách v obci, ktoré ohrozujú nielen vodičov, ale aj chodcov. Vlastníci 

rodinných domov, pred ktorými sa tieto prekážky nachádzajú, budú upozornení, aby tieto prekážky 

odstránili. V prípade, že tieto neodstránia, vystavia sa riziku zodpovednosti  za prípadné spôsobené 

nehody, poškodenia majetku resp. ujmy na zdraví.  

2. Vytypovať úseky na miestnych komunikáciách v obci, kde by bolo  potrebné osadiť spomaľovače 

a zabezpečiť  ich obstaranie  a osadenie.  

Informoval som sa aj o možnosti osadenia spomaľovačov na ceste III. triedy, vlastníkom  je VÚC 

Žilinského samosprávneho kraja, ktorá vedie v obci smerom na Železnô. Na tejto ceste nie je obec 

oprávnená osadiť spomaľovače. Bolo nám povedané, že rýchlosť je obmedzená dopravnými značkami. Na 

budúcich zasadnutiach OZ sa budeme zaoberať aj problematikou parkovania vozidiel na komunikáciách 

v obci.          Július Sokol – zástupca starostu 

 

Opatrenia pre bezpečnosť v cestnej premávke v obci. 
 

Stredoslovenská energetika Distribúcia, a.s. žiada spoluobčanov – vlastníkov pozemkov,  na ktorých sa 

nachádzajú elektrické vedenia, aby zamestnancom SSE-D, a.s. poskytli potrebnú súčinnosť pri odstraňovaní 

a okliesňovaní stromov a porastov v blízkosti elektrických vedení, ktoré ohrozujú bezpečnosť a prevádzku elektrických 

vedení najmä, aby občania – vlastníci pozemkov pod elektrickými vedeniami umožnili zamestnancom SSE-D, a.s. 

(alebo osobám , ktoré sú na to od SSE-D a.s. písomne splnomocnené) vstup na ich pozemky za účelom odstránenia 

stromov a porastov, ktoré ohrozujú bezpečnú prevádzku elektrického vedenia. Drevná hmota, ktorá zostane po 

vykonaní odstránenia alebo okliesnenia stromov patrí vlastníkovi pozemku a bude mu ponechaná.  

Zabezpečenie bezpečnej prevádzky a údržby elektrických vedení považujeme za spoločný záujem SSE-D, a.s. 

obce, ako aj všetkých občanov, pretože prípadné poruchy a havárie elektrických vedení sa bezprostredne priamo 

dotýkajú nás všetkých.  

Odstraňovanie a okliesňovanie stromov a iných porastov bude uskutočňované v priebehu roka 2015. 

V prípade Vašich otázok je potrebné kontaktovať zodpovednú osobu – Peter Fiačan, tel. č. 0907 822 068,  

e-mail: peter.fiacan@sse-d.sk 

Stredoslovenská energetika Distribúcia, a.s. je osobou poverenou prevádzkovaním elektrických vedení, ktoré sa 

nachádzajú v katastrálnom území obce Partizánska Ľupča. SSE-D a.s. je ako osoba poverená prevádzkovaním týchto 

vedení zodpovedná za ich bezpečnú a spoľahlivú prevádzku a údržbu, pri zabezpečení ktorej je potrebné vykonať 

odstraňovanie a okliesňovanie stromov a iných porastov, ktoré ohrozujú bezpečnosť a prevádzku elektrických vedení.  

Podľa § 11 ods. 2 Zákona č. 251/2012 Z.z. o energetike činnosti podľa  ods. 1 písm. a), b), c) a e) je držiteľ povolenia 

alebo ním poverená osoba povinná vopred oznámiť vlastníkovi, to neplatí, ak ide o  

a) bezprostredné ohrozenie života, zdravia alebo majetku osôb a pri likvidácii týchto stavov, 

b) stav núdze alebo predchádzanie jeho vzniku, 

c) poruchy, údržbu alebo havárie na zariadeniach sústavy alebo siete a počas ich odstraňovania. 

Pre lepšiu informovanosť občanov považujeme za dôležité upozorniť, že podľa Zákona o energetike je zakázané pod 

elektrickým vedením : 

a) Zriaďovať stavby, konštrukcie a skládky. 

b) Vysádzať a pestovať trvalé porasty s výškou presahujúcou 3 metre. 

c) Uskladňovať ľahko horľavé alebo výbušné látky. 

d) Vykonávať činnosti ohrozujúce bezpečnosť osôb a majetku. 

e) Vykonávať akékoľvek činnosti ohrozujúce elektrické vedenie a bezpečnosť a spoľahlivosť prevádzky sústavy. 

 

     

 

STREDOSLOVENSKÁ ENERGETIKA - 

DISTRIBÚCIA,  ŽIADA SPOLUOBČANOV  

O SPOLUPRÁCU 

 

Text: Ing. Rastislav Kacian, vedúci Oblastného centra Liptovský Mikuláš 
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Historická skúsenosť nás učí, že vojna je nekonečné utrpenie  v rôznych podobách. Na druhej 

strane si uvedomujeme, že povojnový mierový život sa zrodil z miliónov obetí, ktoré tak veľmi chceli žiť.  

Slovenský zväz protifašistických bojovníkov v Partizánskej Ľupči  už dlhé roky objasňuje a približuje 

historické udalosti vojny a vštepuje mladým ľuďom potrebu ctiť si tých, ktorí sa zaslúžili o porážku 

fašizmu. Predseda organizácie Miroslav Mrázik nám bližšie opísal oslobodenie našej obce od fašizmu, 

ktoré si pripomenieme 4. apríla a aj jeho definitívnu porážku v 2. svetovej vojne – 8. mája.  
 

 Pôvodcom dosiaľ najhrozivejšej 2. svetovej  vojny bol fašizmus a jeho vyššia forma nacizmus, t.j. 

ideológia a praktická agresívna politika zameraná na rozšírenie svojho životného priestoru, na podmanenie 

si iných krajín, na zlikvidovanie niektorých rás, či národnostných skupín. V období pred 2. sv. vojnou našiel 

fašizmus uplatnenie v Európe a v Taliansku (Mussolini), Nemecku (Hitler) a na Ázijskom kontinente 

v Japonsku.  

 Expanzívna politika nacistického Nemecka sa prejavila už v marci 1938 anexiou Rakúska (anšlus). 

V tom istom roku v septembri nasledovala Mníchovská dohoda – obdobie pohraničných území a rozpad 

Československa, vznik protektorátu Čechy a Morava a vazalského Slovenského štátu. Agresivita Nemecka 

vyvrcholila 1. septembra 1939, keď bolo prepadnuté Poľsko, čím začala 2. svetová vojna, lebo do vojny 

vstúpilo Anglicko a USA.  

 22. júna 1941 Nemecko napadlo ZSSR aj keď mali uzatvorenú vzájomnú zmluvu o neútočení. 

Hrdinská obrana a bojové vlastenectvo sovietskych vojsk zadržiavali počiatočný rýchly postup nemeckých 

armád zo severu (Leningrad), stredu (Kyjev, Moskva) aj z juhu (Krym, Stalingrad). Na prelome rokov 

1942/1943 už sovietske vojská prešli do protiútoku. K tomuto obratu prispelo aj vylodenie anglo – 

amerických vojsk v severozápadnej Afrike (operácia TORCH) v novembri 1942, čo malo za následok 

porážku južného krídla nemeckých a talianskych vojsk v máji 1943 pri myse Bon. Rok 1944 sa niesol 

v znamení ďalšej iniciatívy sovietskych vojsk. Dôležitou skutočnosťou bolo, že 6. júna 1944 došlo 

k operácii OVERLORD – vylodenie spojeneckých vojsk v Normandii a vytvorenie 2. frontu v západnej 

Európe. Táto skutočnosť potvrdila nevyhnutnosť budúcej porážky fašizmu a bola príčinou národno – 

oslobodzovacích bojov vo viacerých krajinách – medzi inými vypuklo 29.8.1944 slovenské národné 

povstanie. V snahe zabezpečiť úspešný priebeh povstania sa jeho politické a vojenské vedenie obrátilo so 

žiadosťou o vojenskú a materiálnu pomoc na Moskvu.  

 Pôvodný plán sovietskeho vojenského velenia počítal s oslobodením čsl. tzv. obchvatnou operáciou, 

t.j. od severu tzv. varšavsko – berlínskom smere cez Poľsko a Ostravu a od juhu cez Rumunsko a Maďarsko 

v tzv. budapeštiansko – viedenskom smere cez Bratislavu a Brno. V záujme rýchlej pomoci SNP sa však 

tento zámer zmenil a velenie ČA naplánovalo viesť bojovú činnosť cez Karpaty tzv. karpatsko – 

duklianskou operáciou. Rozpadajúcu úlohu v operácii mali zohrať vojská 38. Armády (genplk. Moskalenko) 

1. ukrajinského frontu (maršal Konev). Do zostavy 38. armády bol začlenený aj 1. čsl. armádny zbor (gen. 

Svoboda), ktorý dovtedy podliehal veleniu 4. ukrajinského frontu. Bolo prijaté rozhodnutie, že operácia sa 

začne 8.9.1944.  

 Útok na Karpaty sprevádzali urputné a ťažké boje. 38. armáda a 1. ČSAZ zvádzali o Dukelský 

priesmyk celý mesiac hrdinský boj, a konečne 6. októbra 1944 prekročili čsl. hranicu a ďalšie boje 

o prechody Karpát trvali až do januára 1945. 38. armáda bola koncom roku 1944 stiahnutá z karpatsko – 

duklianskej operácie a prešla do bojov v južnom Poľsku vedeného jej 1. UF. Na základe toho prešiel 1. 

ČSAZ v januári 1945 do sústavy 18. armády (genpor. A.J.Gastilovič) svojho pôvodného 4. UF, ktorý sa až 

do konca vojny podieľal na oslobodzovaní v tzv. karpatsko – pražskom smere. Veliteľ 18. armády rozhodol, 

že na hlavnom smere úderu armády bude postupovať 1. ČSAZ, podporovaný niektorými časťami 17. 

gardového streleckého zboru (genpor. Medvedev). 18.1.1945 v tzv. zimnej ofenzíve začalo prenasledovanie 

ustupujúcich nemeckých a maďarských jednotiek.  

Postupne boli oslobodené mestá – 19.1. Bardejov, Prešov a Košice, 24.1. Stará Ľubovňa, 27.1. 

Levoča a Spišská Nová Ves, 28.1. Poprad, Kežmarok, Svit, 29.1. bola oslobodená prvá liptovská obec 

Važec a 31.1. Lipt. Hrádok. Rýchly postup 1. ČSAZ a 17. gardového streleckého zboru 18. armády 4. UF sa 

zastavil pred  Liptovským Mikulášom.  

    

ROKOV OD PORÁŽKY FAŠIZMU 70 
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Boje o Liptovský Mikuláš trvali takmer 9 týždňov a boli po karpatsko – duklianskej operácii druhé 

najťažšie na Slovensku. Fašistická obrana Lipt. Mikuláša bola prelomená v ranných hodinách 4.4.1945 

vojakmi 1. ČSAZ a 24 streleckej divízie 17. gardového streleckého zboru ČA. V ten istý deň 

v popoludňajších hodinách bola oslobodená za pomoci jednotky 4. čsl. partizánskej brigády naša obec 

Nemecká Ľupča. 

V oslobodzovacích bojoch Slovenska malo významnú úlohu aj partizánske hnutie, lebo viazalo 

ľudské sily aj materiálne prostriedky nepriateľa.  

 Aj naša obec spolu so svojimi osadami Magurka a Železnô zohrala významnú úlohu 

v protifašistickom boji. Prejavilo sa to pri príprave, organizovaní, či priamej účasti v SNP, buď ako 

príslušníci povstaleckej armády, alebo partizánskeho hnutia, ale aj ako príslušníci 1. čsl. armádneho zboru 

(F. Smitek, J. Mydliar a i. ). Z dostupnej evidencie vieme, že v národno – oslobodzovacom 

protifašistickom hnutí sa zúčastnilo 270 vojakov a 75 partizánov a do pomoci bojujúcim vojakom 

a partizánom bolo zapojených 430 občanov. Nemecké represívne orgány odvliekli do väzenia, 

koncentračných táborov a na nútené práce 132 občanov. V SNP zahynulo 19 a obeťami vojny bolo 17 

obyvateľov. Počas ostreľovania obce zhorelo 8 hospodárskych budov, tri domy boli zničené a veľa domov 

bolo poškodených. Neboli to však zbytočné obete – bez nich by nebolo slobody, demokracie a mieru. 

Všetkým patrí veľká úcta a vďaka.  

 Život obyvateľov Ľupče nebol nepriaznivo ovplyvnený blízkosťou hlavného smeru frontového 

ťaženia (údolie rieky Váh), ďalej dobre vybudovaným obranným opevnením fašistov pri Liptovskom 

Mikuláši a rozsiahlym partizánskym hnutím v doline a okolí obce. Nemecké vojská  1. novembra 1944 

obsadili Ľupču a zanechali tu trvalú posádku. Celé dianie v obci kontrolovalo posádkové veliteľstvo 

(Ortskomando). V protipartizánskom ťažení  Nemci vypálili 7.11 horárne Tajch a Slatvinskô a 10.11. 

prepadli z dvoch strán partizánov na Solisku. Len vďaka hustej hmle sa partizánom v tzv. „pochode smrti“ 

podarilo v hlbokom snehu a mraze prejsť cez Chabenec  na južnú stranu Nízkych Tatier. Po potlačení SNP 

dôležitú úlohu pri organizovaní a prežití partizánskeho hnutia mali horské osady Magurka a Železnô. 

Sformoval sa tu najprv 4. čsl. partizánsky prápor, neskôr pluk a nakoniec brigáda, ktorej veliteľom bol 

pplk. Anton Ciprák. 20.1.1945 sa v Nemeckej Ľupči etablovalo aj veliteľstvo a štáb 3. Horskej divízie 

Wermachtu. Veliteľom bol genpor. Paul Klatt, ktorý býval v dome P. Krnu a štáb sídlil v dome E. 

Smateka. Na začiatku marca  bola táto divízia vystriedaná 320. divíziou ľudových granátnikov, ktorej velil 

plk. Emmanuel von Killiani – ten istý, ktorý viedol aj zamínovacie a obranné práce v Karpatoch (Dukla). 

Obe divízne veliteľstvá riadili z Ľupče vojenské boje pri Liptovskom Mikuláši.  

 Na rozkaz veliteľa 1. ČSAZ, ktorému bola 4. čsl. partizánska brigáda od 27.2.1945 podriadená, 

zaútočili partizáni 3.3.1945 v priestore Ľubeľa –Nižné Malatíny, kde sa zmocnili blízkeho lesíka, 

blokovali nemeckú posádku v Ľupči a jej predsunuté divízne skupiny rušili nepriateľa na komunikácii 

Liptovský Mikuláš – Ružomberok. Keďže ani tento útok oslobodzovacieho vojska pri L. Mikuláši nebol 

úspešný, 5.3. sa jednotky 4. čs. partizánskej brigády stiahli do táborov. Ako odvetu Nemci 8.3. vypálili 

Čerpiator a v ďalšej protipartizánskej akcii 26.3. zlikvidovali predsunutú stráž na Slatvinskom – troch 

mladých ľupčianskych partizánov. 27. 3. vypálili aj horáreň Vršky. Posledná akcia zvyšku 4. part. brigády 

bola v Nemeckej Ľupči 3. a 4. apríla pri prenasledovaní vystupujúcich nemeckých vojsk z obce.  

 Druhá svetová vojna si od ľudskej civilizácie vyžiadala veľké obete. Dejiny nám pripomínajú 

takmer 60 miliónov padlých, z toho asi 27 miliónov na bojiskách a bezmála  13 miliónov 

v koncentračných táboroch. Svetový konflikt vtiahol na bojiská 64 štátov. Bojovalo sa na území 40 krajín.  

 Základná organizácia Slovenského zväzu protifašitických bojovníkov v Partizánskej Ľupči chce pri 

príležitosti 70. výročia od skončenia druhej svetovej vojny úprimne poďakovať všetkým žijúcim 

účastníkom boja za oslobodenie od fašizmu. S vďakou a úctou spomínajme na tých, čo v protifašistickom 

boji položili svoj život, ale aj na tých, ktorí už nie sú medzi nami, ale aktívne sa v tomto boji zúčastnili. 

Chceme vysloviť hlbokú účasť všetkým, ktorých hrozné vojnové udalosti nejakým spôsobom poznačili 

a poškodili.  

 Aj v súčasnej hektickej dobe sme svedkami znovu oživovania fašistických, nacionalistických 

a náboženských prvkov, ktoré vyvolávajú hrozbu netolerancie, extrémizmu a terorizmu, čo vedie od 

sociálnych výbuchov a nepokojov až k častým lokálnym vojnám. A odtiaľ je už len krôčik k vzbĺknutiu 

nového, svetového, vojnového požiaru.  
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predsa sa vydaril. Dôkazom je, že hostia sa už dvadsať rokov prídu zabaviť, stretnúť s priateľmi. Hlavnou myšlienkou 

plesu je pomôcť základnej a materskej škole finančným výťažkom z plesu. Ušľachtilosť myšlienky plesu je 

obdivuhodná. Veď získané financie, ktoré sa pravidelne prerozdeľujú, sa využijú na nákup detského nábytku, hračiek 

a pomôcok. Ďakujeme všetkým, ktorí sa bez nároku na akúkoľvek odmenu podieľajú na príprave tak ušľachtilej akcie 

akou je BENEFIČNÝ PLES. Ďakujeme rodičom Magdalénke a Michalovi Beňovcom, ktorí prvú cenu v tohtoročnej 

tombole – televízor darovali deťom do rozprávkovej škôlky. Ešte raz veľké poďakovanie patrí rade rodičov a jej 

predsedníčke Lucke Kacianovej za prácu, ktorú odvádzajú pri organizovaní plesu. Prajeme všetkým pevné zdravie, 

elán do ďalších rokov, aby sa „náš ples“ udržal a dožil ďalších rokov.  

Kolektív a deti z rozprávkovej škôlky.  

 

Narodeninová torta 

V sobotu 7. februára 2015 sa konal školsky benefičný 

ples. Mal narodeniny – presne dvadsať rokov. Vo veku 

človeka je to krásna mladosť a vo výročnom veku plesu je 

to obdivuhodné, že po dvadsať rokov sa ples pravidelne 

organizoval. Začiatky plesu neboli jednoduché. Nevedeli 

sme do čoho sa púšťame. Pomoc bola potrebná nielen zo 

strany rodičov, učiteľov, žiakov, ale aj priateľov školy. 

Prvý benefičný ples sa konal ešte v „starej kultúre“. Aj 

keď sme vtedy nemali k dispozícii krásnu výzdobu akou 

sa ples pýšil,  tohto roku,  ale aj niekoľko  rokov  naspäť,  

  

 
 

ĎAKUJEME SPONZOROM : Rada rodičov pri ZŠ s MŠ P. Ľupča, ECM system, MA-PE, Magnifico 

Ružomberok, Zuzka – JOGA, p. Milan Gajan, p. Martin Gregor – CM Media, Hotel Sojka, Vila Fénix – restaurant, 

rodina Hladišová,  Obecný úrad P. Ľupča, Index nosluš, ZUŠ Ľ. Fullu Ružomberok, priateľ ZŠ a MŠ P. Ľupča, 

Henkel & schwarzkpf, Obecný úrad Malatíny, CBA Verex, Darmošlap P. Ľupča, p. Michal Kráľ, Lesný 

komposesorát P. Ľupča, rodina Antolová, p. Zlatica Kráľová, rodina Hošalová, MUDr. Jaroslav Janíček 

s manželkou, p. Ľubomír Mojš, p. Jozef Kráľ s manželkou, kolektív učiteľov a pracovníkov ZŠ P. Ľupča, 

Lunetrdlo, Stanka Pilčíková s rodinou, SZUŠ Dotyk, rodina Betušová, p. Denisa Nemcová, DH KOMPLET, 

Vydavateľstvo Martinus, Mgr. Malvína Zvarová riaditeľka ZŠ s MŠ, Nealko Oravan, p. Roman Sliacky, Priama 

stavebniny, Bc. Iveta Jančušková, rodina Kacianová, Pizzeria JUMI, Ing. Porubská, katolícky kruh, Remeselník – 

p. Zlatana Bartánusová, Duge catering, PEGAS stavebné materiály, Vokuma, Tranoscius, Porcelán Cink, 

Červený kríž P. Ľupča, Ekoenergia L. Mikuláš, rodina Beňová.  

               

NÁŠ ŠKOLSKÝ PLES 

MAL NARODENINY 20. 
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Jednou z mála tradícií, ktoré sa v našej obci 

zachovávajú je fašiangová bursa. I tento rok 

mládežníci za krásneho a slnečného počasia 

navštívili príbytky spoluobčanov. Zábavné 

a plné smiechu boli celé dva dni. Ľudové piesne 

za doprovodu harmonikára Janka Slabeja z 

Dúbravy sa ozývali celou obcou.  Gazdiné 

i gazdov povykrúcali a za to boli pohostení 

napečenými šiškami, klobáskou, slaninkou 

i predpôstnym oldomášom. 

Bursovníci svoju pochôdzku ukončili 

v kultúrnom dome, kde sa do skorých ranných 

hodín zabávali. Týmto  mladým ľuďom patrí 

veľké poďakovanie, pretože sa snažia 

zachovávať tento pekný a tradičný zvyk. 

Poďakovanie im patrí aj za to, že nazbierané 

euríčka si uložili do trezoru obecného úradu 

s tým, že ich o rok použijú na zabezpečenie 

krojov pre bursovníkov. 

VESELÉ FAŠIANGY 

Pripravila : Renáta Antolová 
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V živote človeka sú významné chvíle, na ktoré sa 

často spomína, ku ktorým sa s radosťou vracia. 

Jednou z najkrajších chvíľ v našom živote je 

príchod dieťaťa do rodiny. Narodenie dieťaťa je pre 

matku a otca tým najväčším šťastím, ktoré spolu 

prežívajú.  

Nielen rodičia, ale celá rodina, ba i celá spoločnosť 

s radosťou víta zrod každého dieťaťa – veď deti sú 

darom pre rodičov, ich budúcnosťou i budúcnosťou 

našej obce a nášho národa.  

 

 

 

 

Manželia Jozef a Jana Lezovci prišli do obradnej miestnosti 

už po štvrtýkrát. Tešia sa zo syna Jakubka.  

Šťastní rodičia, 

Jaroslav 

a Katarína 

Mrázikovci so 

svojou 

prvorodenou 

dcérkou 

Terezkou. 

Maminka Ivana 

Feldová so 

svojou dcérkou 

Alexandrou. 

Uvítať ju prišiel 

aj braček 

Adrianko. 

Martin 

a Zlatana 

Bartánusovci 

sa tešia zo 

svojho 

synčeka 

Filipka.  

 

 9. decembra 2014 sme sa stretli v sobášnej 

miestnosti v Partizánskej Ľupči, aby sme privítali 

v našej obci nového človeka a občana : Filipa 

Bartánusa,  Jakuba Lezu, Alexandru Feldovú 

a Teréziu Mrázikovú. Starosta obce zaželal 

rodičom veľa úspechov vo výchove detí, pevné 

zdravie, veľa trpezlivosti a vytrvalosti. Nech deti 

rastú pre radosť rodičov, našej obce i celej 

spoločnosti. Nech z nich vyrastú statoční, zdatní 

a schopní ľudia s čistým a otvoreným srdcom.  

 

PRIVÍTALI SME NOVÝCH OBČIANKOV 

Dievčatá zo základnej školy, tiež 

budúce maminky,  zaspievali 

uspávanku svojej bábike 

v krátkom kultúrnom programe.  
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Touto cestou ďakujeme všetkým spoluobčanom 

a priateľom, ktorí odprevadili na poslednej ceste 

môjho manžela a nášho otca a starého otca Jána 

Heged ša. Taktiež ďakujeme za kvetinové dary. 

Smútiaca rodina.  

MATRIKA OBCE 

PARTIZÁNSKA ĽUPČA 

Ján Hegedüš 76 r., Paulína Beňová 81 r.,  

Miloš Mydielka 87 r., Libuša Majerčiaková 

89 r., Mária Gerátová 64 r., Marta 

Droppová 69 r., Ľudovít Hošala 35 r., 

Milan Šuhajda 52 r., Jozef Kralčiak 76 r. 

Základná organizácia Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov v Partizánskej Ľupči blahoželá svojim 
jubilantom v I. kvartáli 2015, želá im veľa zdravia, osobnej 
a rodinnej pohody.  
 

Viera Bencúrová 65 r., Iveta Masiariková 35 r., 
Ján Bella 89 r., Anna Potkanová 84 r., Helena 
Valentová 83 r., 

 

Zároveň prajeme všetkým 

členom a ich rodinám 

príjemné prežitie 

veľkonočných sviatkov. 

Tieto budú v tomto roku 

spojené s oslavou oslobodenia 

našej obce a ukončenia II. 

svetovej vojny. 
 

Ľubomíra Husarčíková, tajomníčka 

NARODILI SA 

 

ROZLÚČILI SME SA ... 

 

Richard Bažík 

Keď umrie človek je to vždy smutné. Práve vtedy si uvedomujeme 
veľkú stratu, uvedomíme si, čo pre nás znamenal. Sme tu 
a nevieme, kedy naša cesta vyústi do konca, ani nevieme ako dlho 
budú ľudia blízki, ktorých si vážime medzi nami. Utešme sa 
aspoň tým, že si všetci zachováme  v našich srdciach a mysliach 

krásnu spomienku na nich. 

Keď narodí sa maličké, 
dar videnia má v hlavičke, 
dar počutia má v nežnom ušku 
dar chuti pozná v prvom dúšku, 
dar dotyku má v prštekoch 
a ty k tým darom batoliatka 
dar reči pridaj dobrá matka. 

ZO SZPB BLAHOŽELÁ 

 

Július Sokol 55 rokov 
Katarína Chalupková 65 rokov 

Oľga Bodická 75 rokov 
Anna  Kúkolová  55 rokov 
Vlasta Kacianová 55 rokov 

Slovenský zväz telesne postihnutých gratuluje 

svojim členom, do ďalších dní im praje šťastie, 

zdravie, veľa radosti a málo starostí. 

ZO SZTP GRATULUJE 

 

MALÉ ŽLTÉ KURIATKA SLÁVIA SVIATOK 

JARI, VEĽKONOČNÝM ŠIBAČOM  
NECH SA U VÁS DARÍ. 

Pripravila : R. Antolová 
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Roky radostné, ale aj popretkávané starosťami  

a žiaľom prežil 80 ročný Ján Chalupka. Pri 

tejto príležitosti mu prišli zagratulovať 

starosta obce Ľubomír Frič, pracovníčka ob. 

úradu Renáta Antolová a členka kultúrnej  

komisie  Anna Jacková  

 

Veľmi ju potešila gratulácia od svojej 

dcéry Ivety Mrázikovej, od Anny 

Jackovej a Renáty Antolovej 

Temperamentná a rezká pani Emília Benčová oslávila nádherných 

80 rokov. V spoločnosti gratulantov si zaspomínala na mladé časy, 

 

 

Starosta obce Ľubomír Frič 

poprial oslávencovi pevné 

zdravie a ešte veľa pekných 

chvíľ so svojimi najbližšími.  

 

Zdravie, lásku a všetko dobré popriali pani 

Zdenke Diškancovej poslanec a predseda 

sociálnej komisie Stanislav Sekan, členka 

kultúrnej komisie Anna Jacková a pracovníčka 

obecného úradu Renáta Antolová. 

ČAS NIKTO 

NEZASTAVÍ  

80 rokov života 

predstavuje veľkú 

knihu – zložitý 

jedinečný román. 

Tohto krásneho 

životného jubilea  sa 

koncom roka 2014 

dožila p. Zdenka 

Diškancová.   

Pestrou kytičkou zablahoželal 

oslávenkyni aj zástupca starostu 

obce Július Sokol. 

na radosti i starosti. Vychovala 

štyri deti a teší sa zo siedmych 

vnúčat a ôsmych  pravnúčat. 

Text a foto : R. Antolová 



17 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Horí ohník , horí, alebo prvý dedinský  

pokus o grotesku 

 

 

Príjemný a úsmevný večer sme mohli stráviť začiatkom 

marca v kultúrnom dome s členmi divadelnej skupiny 

z Vlách, ktorí humornými až komickými situáciami odohrali 

predstavenie Františka Reháka s názvom „Horí ohník, horí“ 

Dej divadelnej hry sa odohráva hádam v každej dedinke 

alebo mestečku, kde je založený dobrovoľný hasičský zbor. 

Autor sa snažil úsmevne zachytiť život dobrovoľných 

hasičov, ich problémy v rodinách, ale i to, čo sa môže stať, 

keby tento príbeh nebol vymyslený, ale bola by to naozaj 

pravda. Aj napriek malej účasti, sme sa zabavili, veľa 

nasmiali a dej precítili spoločne s ich hrdinami.   

R. Antolová 
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ZÁPIS DO 1. ROČNÍKA   Dňa 10. februára 2015 

sa v budove ZŠ konal zápis do 1. ročníka.  Zápis sa začal 

milým vystúpením súčasných prvákov, do ktorého ku 

koncu zapojili aj tých, ktorí sa zapísať do 1.triedy ešte len 

prišli. Po ňom prebiehali individuálne pohovory 

predškolákov so zapisujúcou  pani učiteľkou. Po krátkom 

rozhovore, vyplnení hravého testu a nejakej tej pesničke 

alebo básničke, prišla na rad odmena v podobe 

spomienkového darčeka, ktorí pripravili naši školáci. Ešte 

rozhodnutie o zápise od pani riaditeľky a v septembri už 

o poschodie vyššie - do 1. A. Škola má moderné 

vybavenie učební a počítačovú techniku, ponúka pomoc 

špeciálneho pedagóga a asistenta učiteľa, vďaka nižšiemu 

počtu žiakov, individuálny prístup ku každému dieťaťu, 

vyučovanie anglického jazyka už od 1. ročníka,  

stravovanie v školskej jedálni, školský klub detí. Rodičia 

budúcich prvákov môžu pre svoje deti vybrať z bohatej 

krúžkovej činnosti. Žiaci majú možnosť navštevovať ZUŠ 

priamo u nás na škole (literárno-dramatický odbor, 

tanečný odbor, výtvarný odbor, hudobný odbor).  Na 

všetkých 16 budúcich prváčikov sa veľmi tešíme.  

 Bieleho materiálu bolo túto zimu všade dosť a konečne 

príležitosť niečo z neho postaviť. Od snehových gúľ, cez 

snehuliakové, snehové ohrady a dokonca v jedno slnečné 

popoludnie sa rozhodli vytvoriť žiaci tretieho a štvrtého ročníka 

s pani učiteľkou Mgr. A. Ganobjakovou a Mgr. A. Vaňochovou 

niečo kreatívne. Tretiaci postavili zo snehu pec na pizzu, 

snehové posedenie, snehové bábovky a malú snehovú pevnosť. 

Štvrtákom sa podarila mačka, morská panna a všeličo iné. 

Starší žiaci pod vedením pána učiteľa Ing. I. Vlčeka hrali a 

vyhrali bitku o poslednú snehovú pevnosť, ktorú si najprv 

postavili a potom sa spoza nej  navzájom triafali.  Tešíme sa 

opäť o rok na novú nádielku.  

 

Kolektív a deti z „Rozprávkovej škôlky“ by chceli 
úprimne poďakovať Ing. Magdaléne Beňovej , Ing. 
Michalovi Beňovi, Ing. Petrovi Smitekovi , Ing. 
Martinovi Sameliakovi  a všetkým ostatným rodičom, 
priateľom , sponzorom , ktorí akokoľvek pomáhajú 
a prispievajú k tomu, aby deti z Rozprávkovej škôlky 
boli šťastnejšie . 
 

 

V termíne od 9.3. – 13.3.2015 sa konal 

predplavecký kurz pre deti z Rozprávkovej 

škôlky, vo wellness Sojka Malatíny. Kurzu sa 

zúčastnilo 20 detí na základe záväzného 

prihlásenia. Predplavecký kurz viedli 

inštruktori z Baby clubu Slniečko 

z Liptovského Mikuláša. Poďakovanie patrí 

manželom Vanfleteren – majiteľom Sojky, 

ktorí bezplatne poskytli bazén. Ďakujeme . 

 

ŠKȎLKÁRI PLÁVALI 

 

 

Ďakujeme rodičom Magdalénke a Michalovi 

Beňovcom, ktorí prvú cenu  v tohtoročnej tombole 

benefičného plesu – televízor darovali deťom do 

rozprávkovej škôlky. 

POPOLUDNIE 

V SNEHU 
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V  roku 2014 sme získali v rámci programu Erasmus + pre 

oblasť vzdelávania a odbornej prípravy, Kľúčová akcia 1 – 

Vzdelávacia mobilita jednotlivcov, grant na realizáciu 

projektu Zlepšenie kvality výučby cudzích jazykov. Naše 

projektové úlohy sú zamerané hlavne na tvorivú prácu so 

žiakmi v anglickom jazyku. Jednou z prvých splnených úloh 

sú naše priateľské vyznania. Žiaci pod vedením Mgr. A. 

Ganobjakovej pripravovali svoje veľké prezentácie o sebe, 

svojej rodine, priateľoch, obľúbených hračkách a domácich 

miláčikoch. Sú medzi nimi nadšenci kick boxu, ale aj 

orientálne tanečnice a dokonca jedna gymnastka. No 

a o týchto svojich záujmoch oboznámili svojich spolužiakov 

a priateľov. Pani učiteľka Mgr. A. Ganobjaková  pripravila 

fotografický materiál, niektorí žiaci doplnili kresby a všetci 

spoločne  prežili pri tvorení a prezentovaní príjemné chvíle. 

Ďalšou spoločnou úlohou je tvorba leporela.                            

 

 

 

 

 

Vyzerá to, že jar víťazí nad zimou. Sneh mizne, slniečko čoraz 

teplejšie hreje. Len v tieni sa zima ešte zubato vyškiera a hádže na 

nás jarnú únavu. Zo snehuliaka ostal len obitý deravý hrniec 

a metla. A nám v škole krásnu veľkonočnú náladu spolu so žiakmi 

vytvorili a naaranžovali pani učiteľky Mgr. I . Migasová a Mgr. A 

Vaňochová. Žiaci pod vedením triednych učiteľov vyzdobili okná 

v triedach a na chodbách. Teraz treba ešte vydržať pár chvíľ, upliesť 

korbáče, vyzdobiť vajíčka a ... prajeme všetkým malým aj veľkým 

veľa radosti.  

 
 

Veľká noc sa blíži.... 
 

Hurá, konečne nasnežilo! A vydržalóóó! Nie ako minulú zimu, 

keď len rozdráždilo blato a dosť. Biela perina vytvorila 

nádhernú rozprávku a vytiahla do prírody malých aj veľkých. 

Slováci začali hromadne športovať. Veľa z praktických 

dôvodov s lopatami. Postupne bolo vidieť z poza kopcov snehu 

iba čiapky a potom len letiacu snehovú lopatovú dávku. 

A lietali aj vločky, snehové gule, sánkari, lyžiari... No nielen 

lietali. Na svahu na chotári sa stretli dve generácie „sánkárok“, 

ktoré úplne rovnako pišťali. Tie veľké išli s obrovským raftom 

a malé ich s obdivom pozorovali. A veľké cestou dolu 

pišťalííííí. A potom sa tie malé s prosbou v očiach mlčky 

postavili k raftu a tie veľké pochopili a s úsmevom ich všetky 

naň usadili. Zmestil sa aj jeden malý braček.  A potom tie malé 

cestou dolu pišťalííííí a pani učiteľka bola šťastná, lebo tie 

veľké Bodky ju tešili už v prvej triede. Ďakujem malým aj 

veľkým za pekný zážitok.        Mgr. A. Ganobjaková                                                                                                                               

 

 

PRIATEĽSKÉ VYZNANIA V ANGLICKOM JAZYKU 

Stretnutie na chotári. 
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V pondelok 9.3.2015 konečne nastal deň, na ktorý sme sa tešili 

pár týždňov. Pred deviatou hodinou spred školy vyrazili autá, 

v ktorých boli účastníci lyžiarskeho výcviku. Cesta trvala 

približne dve hodiny. Keď sme dorazili pred hotel, tak si všetci 

povykladali lyže do lyžiarne a išli sa ubytovať. Poobede sme sa 

väčšina prvýkrát postavili na lyže. Samozrejme nechýbali prvé 

pády. Každé ráno nás čakala rozcvička pred lyžovaním. Viacerí sa 

naučili rýchlo lyžovať, dokonca pani učiteľky v tretí deň dovolili 

ísť na o kúsok ťažší svah. Niektorým sa prvé pády podarili do 

priekopy. Ale samozrejme sa všetci po čase naučili gombičku 

ovládať. Po večeroch sme sa zabávali so spoločenskými hrami. 

Krásny slnečný týždeň pádov a zábavy sme zakončili perfektnými 

pretekmi v slalome. Potom sa odovzdali ceny pre víťazov a každý 

sa išiel naložiť do áut. Všetci sme úspešne dorazili domov 

a týždeň zábavy, lyžovania a hier bol úspešne za nami.    
 Miška Bartíková a Bianka Hladišová zo 7.A 

 

Viliam Smitka, žiak 6. ročníka a Matúš Gríllus, žiak 8. ročníka, sa 

pod vedením pána učiteľa Ing. I.Vlčeka, zúčastnili dňa 18.3.2015 

na okresnom kole astronomickej súťaže „Čo vieš o hviezdach?“  

A podľa umiestnenia toho vedia títo mladí fanúšikovia vesmíru 

naozaj veľa. Viliam obsadil vo svojej kategórii 1. miesto a Matúš 

vo svojej kategórii miesto so šťastným číslom 7. Obom žiakom 

a pánovi učiteľovi blahoželáme a prajeme veľa úspechov a zážitkov 

pri pozorovaní oblohy. 

Kristínka Rybáková, žiačka 9. ročníka, sa zúčastnila na obvodnom 

kole dejepisnej olympiády a umiestnila sa na peknom šiestom 

mieste. Aj Kristínke aj pani učiteľke Mgr. V. Lanovcovej  

blahoželáme a prajeme, aby im putovanie históriou naďalej 

prinášalo potešenie.  

Benjamín Kráľ, žiak 4. ročníka, sa zúčastnil 22. ročníka obvodného 

kola súťaže v prednese slovenskej ľudovej povesti, „Šaliansky 

Maťko“ a so svojou povesťou „Jánošík a panské pivo“ vo svojej 

kategórii obsadil 2. miesto. Blahoželáme Benjamínovi a aj pani 

učiteľke Mgr. B. Janíčkovej, ktorá ho na súťaž pripravovala 

a prajeme veľa radosti pri spoločnej práci so slovom.  

 
 

ÚSPECHY NAŠICH ŽIAKOV 
 

 

Čiastočné zatmenie Slnka 2015 
Zatmenie Slnka je vzrušujúci prírodný úkaz nielen pre astronómov. Aj 

v našej škole postupne narastalo napätie či vyjde počasie a či sa bude 

dať a môcť sledovať aj „cez školu“. S nápadom pozorovania prišla pani 

učiteľka Kmeťová a ďalší sa pridali. Naši školskí fanúšikovia Matúš  

Grillus vesmíru sa postarali o techniku. Viliam Smitka priniesol vlastný 

ďalekohľad a kameru so slnečnými clonami. Pán školník zaobstaral 

zváračskú masku s ďalšími filtrami. Vzrušenie narastalo. Matúš 

a Viliam cez druhú a tretiu vyučovaciu hodinu hľadali najvhodnejšie 

miesto  na pozorovanie,  nastavovali techniku, zameriavali správny 

uhol a spustili natáčanie zatmenia cez filter. A potom sa počas štvrtej 

vyučovacej hodiny postupne pri pozorovaní vystriedali všetci žiaci 

našej školy. Pán učiteľ Vlček popri pozorovaní a dozorovaní robil 

autentické zábery zatmenia Slnka a pozorujúcich žiakov. Priebeh 

zatmenia sa dal sledovať aj v živom vysielaní na internete. Už sa tešíme 

na ďalšie spoločné akcie, aj keď úplné zatmenie Slnka v roku 2135 to 

asi nebude.                   Mgr. A. Ganobjaková 

 

 

 

LYŽIARSKY VÝCVIK 



21 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   Dňa 9. marca 2015 sa konala výročná členská schôdza ZO Slovenského zväzu telesne postihnutých v Part. 

Ľupči, za účasti 70 členov. Hneď v úvode vystúpili žiaci ZŠ s programom, pripraveným pri príležitosti 8. 

marca – MDŽ. Taktiež Ing. Baldovič Vojtech zablahoželal všetkým ženám k tomuto sviatku a v krátkom 

príhovore ich oboznámil s jeho významom.  

     Schôdzu otvoril a viedol podpredseda ZO SZTP Július Sokol. Privítal všetkých prítomných členov 

a hostí,  nasledovne.  Z Úradu práce, SV a R Liptovský Mikuláš sa zúčastnili dve pracovníčky a to Mgr. 

Repčeková a Mgr. Ščambová, ďalej predseda OR SZTP Liptovský Mikuláš Ľubomír Tomčík, starosta obce 

Ľubomír Frič, Jozef Chalupka a Ing. Štefan Bánert za Lesný komposesorát, PS Part. Ľupča, Gemzická 

Drahoslava, pedikérka , Mrázik Miroslav, predseda  ZO SZPB Part. Ľupča a Ing. Ľubomír Rybák, predseda 

Jednoty-SD Part. Ľupča. 

      Predsedníčka ZO Ing. Ondrejková Milada v obšírnej správe zhodnotila činnosť  organizácie za rok 2014. 

Činnosť bola pestrá, členovia mali možnosť využívať pedikúru, v rámci relaxačno-športovej činnosti 

využívali kúpanie v Tatralandii. V mesiaci júl sa konal športový deň, kde súťažili všetci – ženy aj muži 

a víťazi na prvých troch miestach, boli odmenení. Po súťaži si všetci pochutili na guláši, ktorí navarili 

šikovní kuchári. V októbri spolu so ZO SZPB  bol zorganizovaný kultúrno-tematický autobusový zájazd do 

Banskej Bystrice, pri príležitosti 70. výročia SNP, zúčastnilo sa ho 22 našich členov.V mesiaci novembri sa 

uskutočnilo predvianočné posedenie pre členov. V závere svojej správy predsedníčka ZO poďakovala 

všetkým členom za aktívnu účasť pri plnení úloh, obecnému úradu a Lesnému komposesorátu za 

poskytnutie finančného príspevku na činnosť organizácie, Úradu práce, SV a R v Lipt. Mikuláši, ktorý 

naším členom pomáha pri riešení otázok sociálnej pomoci a poradenstva. Ďalej oboznámila prítomných 

s plánom činnosti ZO na rok 2015, prijatí boli noví členovia a schválením uznesenia sa pracovná časť VČS 

skončila. Záverom Ing. Ondrejková, predsedníčka ZO poďakovala všetkým prítomným za účasť  a zaželala 

veľa chuti a elánu pri plnení úloh v roku 2015. Po skončení VČS bolo pripravené pre všetkých prítomných 

posedenie aj s malým občerstvením.                             Anna Jacková, tajomníčka ZO SZTP 

 

 

 

 

ZO SLOVENSKÉHO ZVÄZU TELESNE POSTIHNUTÝCH BILANCUJE 
 

Žiaci základnej školy sa často zapájajú do diania obce 

a pri mnohých akciách, stretnutiach, schôdzach si 

pripravia pekný kultúrny program.  
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Naši členovia v roku 2014 vystavovali svoje zvieratá na výstavách v regióne Liptova, ktoré usporiadali základné 

organizácie Likavka, Jamník a Partizánska Ľupča. Okrem týchto výstav reprezentovali našu obec, resp. Liptov na 

výstavách : Spišský Janík, Trnava, Trenčianske Stankovce, Pohronská výstava Badín. Zúčastnili sa tiež špeciálok 

v Žiline a Sverepci. Rok 2014 sme zavŕšili celoštátnou výstavou v Nitre. Na týchto výstavách získali naši členovia 

množstvo ocenení. Najviac trofejí – pohárov priniesli chovatelia : V. Husarčík, Ing. J. Vozár, M. Kráľ, P. Kubík, D. 

Kozoň, L. Mrázik, M. Sliacky. Z mladých chovateľov žnú úspechy : Dorota Balková, Matúš Tomčík a Dávid Kubík.  

Konečne sa nám podarilo splniť to, čo sme roky plánovali, usporiadať 1. jarmočnú výstavu zvierat v našej obci. 700 

dospelých návštevníkov a ešte vyšší počet detí a mládeže si tu mohli pozrieť do sto kusov vodnej a hrabavej hydiny (19 

plemien), 160 kusov holubov ( 34 plemien), 60 králikov (15 plemien). Ďalšie zvieratá boli v burzovej časti, tu bolo 

možné kúpiť králiky, holuby, hydinu, ale aj exotické vtáky.  

Jubilejná X. Oblastná výstava holubov sa uskutočnila vo februári 2015 opäť v našej obci. Okrem Liptákov tu 

vystavovali chovatelia z Martina, Banskej Bystrice a Oravy. Je záujem chovateľov vystavovať u nás aj z iných 

regiónov, no priestory to nedovolia. Z domácich tu obstáli najlepšie chovatelia : V. Husarčík, L. Mrázik, P. Kubík, D. 

Dobák, z mladých chovateľov Dorota Balková. Prekvapil Jozef Vlha, na Budapeštianskeho vysokoletúňa mu 

posudzovateľ p. Nosál udelil 96 bodov a pohár víťaz výstavy. Ďalšiu cenu mu venoval a odovzdal tajomník OV SZCH 

Liptov p. Tekeliak, k pohárom mu naša organizácia venovala diplom a knihu s chovateľskou tematikou.  

Republiková rada SZCH Bratislava udelila našim členom zväzové vyznamenania, tieto odovzdal na výročnej členskej 

schôdzi tajomník OC SZCH Liptov. Páni Tekeliak, V. Husarčík a V. Oberuč  obdržali odznak vzorný chovateľ, L. 

Mrázik a M. Kráľ boli ocenení bronzovou plaketou. Prostredníctvom obecných novín ďakujeme Obecnému 

zastupiteľstvu v Partizánskej Ľupči a starostovi obce p. Fričovi Ľubomírovi za dlhoročnú podporu našej organizácie, 

taktiež ďakujeme Lesnému komposesorátu, nakoľko bez ich pomoci by nebolo možné spomínané akcie uskutočniť.  

Dušan Dobák, predseda ZO SZCH Partizánska Ľupča.  

Z ČINNOSTI ĽUPČIANSKYCH CHOVATEĽOV 

 

 
 

 

 

 

Najúspešnejší vystavovateľ 

X. oblastnej výstavy holubov, 

Viliam Husarčík.   

Na X. Oblastnej výstave v Ľupči  boli ocenení 

chovatelia: zľava Milan Petráško z Príboviec 

a domáci Ladislav Mrázik. 

Predseda organizácie Dušan Dobák v strede 

v spoločnosti najstaršieho pravidelného 

vystavovateľa Janka Froľu z Blatnice (zprava). 

Zanietený  15 ročný 

mladý chovateľ Jozef 

Vlha z Partizánskej 

Ľupče sa venuje chovu 

holubov len krátko, ale  

už dosahuje vynikajúce 

výsledky.  

Na decembrovej burze sa zišli chovatelia okrem liptákov  

aj z B. Bystrice, Kežmarku, Žiliny a Oravy. 
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Máj sme odštartovali čistením potoka Ľupčianky, v čom chceme každoročne pokračovať. Veterné počasie sa 

postaralo o zničenie prístrešku na Prednej Magure. Jeho obnova je naším cieľom do najbližšieho obdobia. 

Nepriaznivé počasie sa podpísalo na účasti  na  jubilejnom 20-tom ročníku výstupu na Prednú Maguru. 

Naopak, dážď zabezpečil dostatok vody v koryte rieky Váh a tak počet  vodákov na treťom ročníku splavu 

Váhu v úseku Bešeňová -Kraľovany bol potešujúci pre nás organizátorov. Turistické chodníčky nás počas 

leta zaviedli na V.Chohuľu, Slemä, Bystrú ako i Rysy z Poľskej strany. Letnú aktivitu sme ukončili klubovou  

akciou v Strážnici na južnej Morave. Krásy Moravy sme obdivovali zo sedla bicykla a vychutnávali 

atmosféru práve prebiehajúcich vinobraní. 

Jeseň je spojená  s každoročným výstupom na Chabenec  spojeným s večerným premietaním filmov s 

cestovateľskou tematikou .Táto akcia má podporu turistov z celého Slovenska. Jesennú atmosféru sme 

vychutnávali počas vychádzok do pohorí V. Tatier, M. Fatry , O. Magury, Ostrôžok, N.Tatier a  Mátra/HU/. 

Koncom roka sme si zmerali vedomosti v mikulášskom kvíze za účasti turistov z Ľubele a Lipt. Sliačov.  

Štefanský výstup na  M. Salatín a silvestrovský výstup na V. Choč boli bodkou za turistickými aktivitami v 

roku 2014. Činnosť klubu je rôznorodá, celoročná a vhodná pre každého. Budeme radi ,ak vaše kroky budú 

smerovať do prírody a ešte radšej, keď sa pridáte k nám Darmošlapom.  Nakoniec sa chceme poďakovať  za 

finančnú ako i materiálnu pomoc  Lesnému komposesorátu a OÚ v Part. Ľupči.             Igor Sokol 

 

 
 

 

Ako sa už stáva tradíciou tak Klub Slovenských 

turistov Darmošlap začína svoje cestovateľské 

putovanie   na nenáročnom novoročnom 

stretnutí na Teplici. Tešíme sa účasti malých 

turistov  z turistického krúžku zo ZŠ. Veľkým 

lákadlom pre domácich ako i turistov z 

okolitých obcí sa po sviatočnom leňošení  stáva 

trojkráľový výstup na Prednú Maguru. 

Minuloročná zima skúpa na sneh nás neodradila 

a pokračovali sme v zimných aktivitách ako i 

skialpovými výstupmi  do vyšších polôh 

pokrytých snehovou prikrývkou. Zimu sme 

ukončili tradičnou rozlúčkou so snehom, i keď 

na netradičnom mieste na Magurke, spojenú s 

výstavbou lavičky  nad potokom v Ďurkovej. 

06.4.2015    Šibačkový výstup na hrad Liptov 30.05.2015   Výstup časopisu Krásy Slovenska na Poľanu 

25.4.2015    čistenie Ľupčianky   07.06.2015   Bicykluje celá rodina –Liptovská  Anna 

26.4.2015    Rozlúčka zo snehom - Krížlová  21.06.2015   Výstup na Prednú Maguru 

 

 

 

Pozvánky na jarné akcie: 
 

Z ČINNOSTI  KST  DARMOŠLAP 
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V zimnej príprave odohrali naši hráči väčšinu zápasov na umelej tráve na štadióne MFK 

Ružomberok. Výsledky sú však nie rozhodujúce. Káder sme doplnili o brankára, keď na hosťovanie prišiel 

z Liptovských Sliačov Peter Frič. Ukazuje sa, že po zmene funkcionárov v Liptovských Sliačoch 

nadviažeme na dobrú spoluprácu z minulosti. Do kádra sme zaradili ostaršených dorastencov, Patrika 

Šlachtu  a  Martina Rakučiaka, ktorý je na hosťovaní z Dúbravy. Javia sa, že budú posilami mužstva. Zrušili 

sme hosťovanie brankára Jozefa Staroňa.  

Začala sa jarná časť sezóny 2014/2015, do ktorej sme vstúpili víťazstvom nad Hrboltovou 1:0. Gól 

strelil náš najlepší strelec, kapitán mužstva,  Peter Peterec, ktorý dal v tejto sezóne zatiaľ 9 gólov. Náš cieľ je 

pohybovať sa v pokojnom strede tabuľky, nakoľko od sezóny 2016/2017 by mala znovu nasledovať 

reorganizácia súťaží smerom zhora nadol od Fortuna ligy. Nechceme, aby nás zachytili tieto víry 

reorganizácie na spodných priečkach tabuľky. Cieľ je skončiť minimálne na 6.mieste, ale to bude najmä 

v hlavách a v  nohách hráčov.  Aby sme v roku osláv 90. výročia futbalu mali dobrý pocit, predsa klub 

s takou bohatou tradíciou patrí minimálne do tejto triedy, ale myslím si, že pri väčšej zodpovednosti hráčov 

majú aj na vyššie ciele. Oslavy by sa mali konať 18. júla 2015, ale bližšie o nich až v budúcom čísle. 

Patričnú pozornosť venujeme aj mládeži, ale niekedy nepochodíme, ako napríklad s dorastom. Prihlásili sme 

družstvo  dorastu po šiestich rokoch do súťaže, vybavili sme hosťovanie hráčov z piatich  susedných 

futbalových klubov,  ale pre nezáujem sme ho museli zo súťaže pred jarnou časťou odhlásiť. V prípade, že 

jednotlivci, ktorí majú talent a budú mať snahu hrávať,  tak ich ostaršíme do „A“- čka  resp. dáme súhlas ísť 

hrať do susedných futbalových klubov, kde majú kategóriu dorastu.  

Naši žiaci v jesennej časti začali dosahovať už aj dobré výsledky, vidno prácu realizačného tímu, 

trénera  Martina  Erhardta, ktorý  sa im venuje a dobre mu asistujú  Peter Urbanovič a Michal Kráľ. 

V súčasnosti, po jeseni,  sú na  peknom 6.mieste. V zime sa zúčastnili na halovom turnaji v Liptovskom 

Jáne, ktorý zorganizoval LFZ Liptovský Mikuláš. Nešlo o výsledky, ale  nabrať skúsenosti. Medzi 

ocenenými boli aj naši žiaci: Patrik Peško  za najkrajší gól turnaja  a Matúš Hladiš ako objav turnaja. Posilou 

v žiackom družstve je Laura Kyselová z Ružomberka  Žiaci začínajú svoju súťaž  4. apríla 2015 v Závažnej 

Porube. Všetky rozpisy a informácie sú na web- stránke obce, www.partizanskalupca.com,  v sekcii šport - 

futbal.  

Július Sokol – tajomník OFK 

 

Krásne prežitie veľkonočných 
sviatkov, v zdraví čítajte tieto 

naše riadky. Chlapcom 
veľkonočné vajíčka, dievčatám 
úsmev na líčka. Dobrá nálada 

nech sa u vás zachová, to vám z 
celého srdca želá  
elita futbalová. 
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